
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Tadeusza Gruszkê

na 35. posiedzeniu Senatu
w dniu 1 lipca 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Czas pokazuje coraz dobitniej, ¿e reforma wprowadzaj¹ca szeœciolatki do szkó³ jest kompletnie nie-
przygotowana. W dyskusji podczas dwudziestego szóstego posiedzenia Senatu wskazywa³em na zagro-
¿enia, jakie mog¹ wyst¹piæ w trakcie jej wdra¿ania.

Mam tu na myœli wchodz¹c¹ w ¿ycie 1 wrzeœnia podstawê programow¹, która wymusi³a zmianê podrê-
czników, dostosowuj¹c ich poziom do nauczania szeœciolatków. Z sygna³ów, jakie dostajê, wynika, ¿e nie-
wielu rodziców zdecydowa³o siê na pos³anie od wrzeœnia 2009 r. swoich szeœcioletnich pociech do szko³y,
a w zwi¹zku z tym obecne siedmiolatki skazane s¹ na naukê z podrêczników dla szeœciolatków. Tym sa-
mym, tak jak ju¿ wspomnia³em w przemówieniu, bêd¹ one tylko traci³y czas na przerabianie materia³u,
który w zasadzie pozna³y ju¿ w zerówce. Sygnalizowa³em wtedy potrzebê wprowadzenia w okresie przejœ-
ciowym oddzielnych grup wiekowych szeœcio- i siedmiolatków. W tym miejscu mogê jedynie wyraziæ ubo-
lewanie z powodu zignorowania, jak¿e obecnie brzemiennego w skutki, przez ministerstwo mojej sugestii.

Czy w zwi¹zku z tym Pani Minister rozwa¿a zmianê podpisanej podstawy programowej i dostosowa-
nie jej do sytuacji, jaka zaistnia³a? Czy istnieje mo¿liwoœæ takiej jej modyfikacji, aby nowe podrêczniki,
w porównaniu ze starymi okrojone co do zawartoœci, uzupe³niæ o dodatkowe materia³y? Chocia¿ od razu
nasuwa siê pytanie: dlaczego za ten ba³agan maj¹ p³aciæ rodzice pierwszoklasistów? Jaka jest liczba
(w procentach) szeœciolatków, które zosta³y zapisane do szkó³?

Czy w zwi¹zku z pora¿k¹ we wdra¿aniu reformy i nak³adaj¹c¹ siê na to fataln¹ sytuacj¹ bud¿etu pañ-
stwa ministerstwo rozwa¿a odst¹pienie od reformy, na któr¹ nie ma i nie bêdzie pieniêdzy w kolejnych
bud¿etach?
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